
Protokół Nr XLVIII/17
z  sesji Rady Miejskiej

odbytej w dniu 30 listopada 2017 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1000 w sali konferencyjnej Ratusza, na
Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady czterdziestej ósmej sesji Rady Miejskiej
VII kadencji. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.  

Zgodnie  z  listą  obecności,  aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczyło  15  Radnych,  co  wobec
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie
prawomocnych uchwał. 

Lista obecności -   stanowi załącznik Nr 1

 Porządek obrad przedstawiał się następująco:
1. Otwarcie obrad.
2. Powołanie sekretarza sesji.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:

           1/  zmian w budżecie gminy na rok 2017;
           2/  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2017-2027;
           3/  dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat stanowiących dochód 
                budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka;
           4/  zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych (droga Pławnica-Stary Waliszów);
           5/  wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
                kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Bystrzycy Kłodzkiej;
           6/  zmiany uchwały nr LXIII/558/14 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 23 
                kwietnia 2014 r. w sprawie świadczeń z pomocy społecznej;
           7/  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 1
                im. gen. Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. 
                gen. Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej;
          8/  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 2 
                im. Obrońców Warszawy w Bystrzycy Kłodzkiej  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  nr
               2 im. Obrońców Warszawy w Bystrzycy Kłodzkiej;
          9/  stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Wilkanowie w ośmioletnią Szkołę
               Podstawową w Wilkanowie;

           10/  regulaminu korzystania ze znakowanych narciarskich tras biegowych
                  znajdujących się w rejonie Spalonej, Mostowic i Lasówki w Górach Bystrzyckich;
           11/  regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej w Starej Bystrzycy;
           12/  regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej w Nowym Waliszowie;
           13/  ustanowienia formy ochrony przyrody – pomnika przyrody (Buk zwyczajny);

         14/  zmiany Uchwały Nr XXI/184/16 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 26 lutego
                2016 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
                przestrzennego dla działek o nr ewid. 95/1, 96/1, 96/2, 96/3, 97, 98 oraz dla części
                działek o nr ewid. 105 i 126 w obrębie Nowa Bystrzyca, gmina Bystrzyca Kłodzka.
4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny
      2016/2017.
5. Informacja o realizacji świadczeń socjalnych.
6. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji.
7. Informacje Burmistrza.
8. Zapytania Radnych.
9. Informacje Przewodniczącego Rady.
10. Sprawy różne i wolne wnioski.
11. Zamknięcie obrad.
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Ad 2.  Powołanie sekretarza sesji. 
Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  punktu  –  „Powołanie  sekretarza  sesji”
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Radny – Leszek Stróż.
W związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący poddał  pod  głosowanie  propozycję.  Za
wyborem  sekretarza  sesji  w  osobie  Radnego  Leszka  Stróża  w  głosowaniu  wzięło  udział
15 Radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.   
Przewodniczący Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny być
na piśmie.

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach.
1/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok
2017.
Skarbnik –  powiedziała,  że  w  przedłożonym  projekcie  proponuje  się  zmiany  o  charakterze
czyszczącym rok, oparte są one o wykonanie po 10 miesiącach budżetu oraz o zadania wpisane
do projektu budżetu na rok 2018, dlatego też pewne zadania w tym projekcie znikają z budżetu br.
Ogółem w tej uchwale proponuje się zmniejszyć planowane dochody budżetu o kwotę 761 440 zł.
Proponuje się również zmniejszyć planowane wydatki budżetu o kwotę 375 906 zł. Z tej uchwały
powstaje  niedobór  budżetu  w  kwocie  385  838  zł.  Ten  niedobór  proponuje  się  pokryć
zmniejszeniem  planowanych  dotychczas  rozchodów,  chodzi  tu  o  pożyczki  o  charakterze
długoterminowym i proponuje się zmniejszyć planowaną dotychczas pożyczkę dla Zakładu Usług
Komunalnych o kwotę 1 742 898 zł i wprowadzić dodatkowo dwie nowe pożyczki długoterminowe:
pierwszą  pożyczkę  dla  Bystrzyckiego  Centrum  Zdrowia  w  związku  z  rozliczeniem  projektu
termomodernizacyjnego w kwocie 990 000 zł, drugą, która jest w trakcie rozliczania, dla fundacji
„Równi choć różni” w kwocie 367 060 zł. W związku z proponowanymi zmianami w załączniku
wydatki  dokonuje  się  zmian  również  załącznika  przychody  rozchody,  zmienia  się  załącznik
inwestycyjny, zmienia się załącznik o dotacjach udzielanych z budżetu Gminy. W tym projekcie
budżet  wygląda tak, że po stronie dochodów jest kwota 73 774 000 zł,  po wydatkach,  budżet
Gminy jest to kwota 87 183 000 zł, deficyt ogółem jest to kwota 13 408 000 zł, plan przychodów 18
555  000  zł,  plan  rozchodów 5 146 662 zł.  Skarbnik  powiedziała,  że  ponieważ w tej  uchwale
w rozchodach znalazły się dwie pożyczki, które były dotychczas pożyczkami krótkoterminowymi,
proponuje  się  w §  9  uchwały  budżetowej  z  20  grudnia,  podjętej  na  ten rok,  zwiększyć  limity
pożyczek, jakie Gmina może udzielić w roku budżetowym i w zasadzie zmiana w § 9 następuje
w pkt. 4, gdzie limit pożyczek jest ustalony do kwoty 4 900 000 zł. Po przedstawieniu głównych
zmian w budżecie, Skarbnik omówiła szczegółowo projekt uchwały.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 29 listopada
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej  w sprawie  zmian w budżecie
gminy na rok 2017. (7 za, przy 1 wstrzymującym się)
Dariusz Piotrowski  – zapytał Panią Skarbnik o przebudowę drogi wojewódzkiej 388 w zakresie
budowy chodnika, czyli od hotelu Abis w stronę Polanicy, czy zostaje ściągnięte 101 595 zł, gdyż
zauważył, że w projekcie budżetu na 2018 rok jest to.
Skarbnik – odpowiedziała, że przytrafił się błąd w sztuce, ponieważ są dwa zadania na drodze nr
388,  jedno  zadanie  prowadzi  Wydział  Inwestycji  i  jest  to  Przebudowa  drogi  wojewódzkiej
w zakresie budowy chodnika, to zadanie robione jest wspólnie z Urzędem Marszałkowskim. W tym
roku okazało się, że pewnego pozwolenia nie uzyskano, więc wydatek nie mógł być zrealizowany
i to, że przed zmianą było 110 tys. to był błąd w sztuce, ponieważ to powinno być uregulowane 2,3
miesiące temu. Dziś zostaje sprostowany ten błąd, bo zadanie Poprawa stanu drogi wojewódzkiej
nr 388, które realizuje inny wydział - Wydział Przedsiębiorczości i Rozwoju Lokalnego w zakresie
jezdni,  chodnika,  obiektu mostowego i to zadanie w 2017 r.  będzie realizowane. I  w budżecie
w tym samym rozdziale – drogi publiczne i wojewódzkie jest zwiększenie o 70 775 zł, czyli łącznie
daje to kwotę 80 000 zł, a na taką kwotę jest podpisana umowa z wykonawcą dokumentacji. 
Dariusz Piotrowski – zapytał jak posuwają się prace w Strefie, czy w tym roku będzie koniec, czy
do końca lutego. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że z informacji jakie posiada na dzień dzisiejszy prognozy
są lutowe. 
Skarbnik – dodała, że są podpisane umowy z wykonawcami, jest harmonogram, płatności idą
a odbiory są po zakończonym etapie prac i po sprawdzeniu, czyli wszystko idzie zgodnie z planem.
Dariusz Piotrowski – zapytał o kwotę 9 tys. zł na lądowisko w Bystrzycy Kłodzkiej.
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Skarbnik – odpowiedziała, że doszedł dodatkowy wydatek, gdyż aby wykonawca mógł przystąpić
do prac, trzeba było usunąć śmieci. Oprócz tego były wymogi, o których nie wiedziano na etapie
planowania tego lądowiska, np. to, że trzeba było krawężnikami oznaczyć tor do lądowania i trzeba
było również umieścić oznakowanie poziome. I to były dodatkowe wydatki.
Dariusz Piotrowski – zapytał, jaki jest orientacyjny termin otwarcia.
Skarbnik – odpowiedziała, że nie ma sygnału, żeby robić z tego wydatek niewygasający na rok
2018, więc domniemywa, że w grudniu 2017 roku będzie to zapłacone i odebrane. 
Dariusz  Piotrowski –  zapytał,  jaki  jest  plan  końcowy  remontu  sali  gimnastycznej  w  Szkole
Podstawowej na Osiedlu Szkolnym.
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że na pewno ta sala wymaga remontu i ten remont należy
wykonać, natomiast Gmina jest cały czas w poszukiwaniu środków pozabudżetowych, ponieważ
nie stać jej na to, żeby z budżetu własnego wykonać to zadanie, zatem w momencie pojawienia się
finansowania zewnętrznego, to zadanie będzie wykonywane.
Dariusz Piotrowski – zapytał o koncert zespołu Varius Manx.
Skarbnik  –  odpowiedziała,  że  koncert  ten  odbędzie  się  w  przyszłym  roku.  Zespoły  tak  się
zabezpieczają, że trzeba wcześniej zapłacić im zaliczkę. 
Dariusz Piotrowski –  zapytał  czy koncert  Varius  Manx będzie  na święto  Bystrzycy.  Otrzymał
odpowiedź twierdzącą.
Mieczysław Kamiński – zapytał o zwiększenie w wys. 361 tys. na Strefę Ekonomiczną, na co ta
kwota pójdzie.
Skarbnik – odpowiedziała, że na początku roku spółka ZUK potrzebowała dokumentu, w którym
Gmina udziela wsparcie na duże zadanie dla spółki  przy budowie PSZOK-u i  spółka poprosiła
Gminę, aby w uchwale pokazała swoją pomoc na tym zadaniu w postaci długoterminowej pożyczki
w wysokości 2 mln. zł. Aby ten rozchód móc wprowadzić do budżetu, zrobiono optymistyczną wizję
rozliczenia zadania uzbrojenia Strefy, że te pieniądze unijne, które są zawarte w umowie przyjdą
w  2017  roku,  chociaż  w  zasadzie  było  wiadomo,  że  to  jest  nierealne,  ale  ZUK  potrzebował
argumentu, że Gmina daje pożyczkę, żeby wniosek przeszedł. Skarbnik powiedziała, że zawyżyła
w pewnym momencie  dochody i  wszyscy Radni  o tym wiedzieli.  Dziś  urealniła  i  te  zawyżone
dochody zdjęła.
Mieczysław Kamiński – odnosząc się do rozdziału Gospodarka ściekowa i ochrona wód zapytał
dlaczego jest powiększenie o 80 tys. na wody opadowe.
Skarbnik – odpowiedziała, że to co jest na rok 2018 jest to kwota szacowana, ponieważ dopiero
kiedy spółka Wody Polskie ustali ceny za wodę i kanalizacje, to dopiero wtedy będzie wiadomo czy
to są dobre ceny i czy mieszkańcy będą w stanie płacić takie koszty. Ta kwota, która jest wpisana
po stronie wydatków jest ustalona na podstawie wykonania po 10 miesiącach i wizji jak to będzie
przebiegać do końca roku. 
Mieczysław  Kamiński  –  analizując  zmiany  w  budżecie  powiedział,  że  zostały  zdjęte  kwoty
z  wydatków  na  remont  MGOK-u  czwarty  etap  i  rewitalizację  Małego  Rynku,  co  jest  sprawą
zrozumiałą ale te kwoty zostają przerzucone na remont Ratusza i  z  tego wygląda,  że Ratusz
będzie  remontowany  tylko  ze  środków  własnych.  Dodał,  że  mało  pozyskano  środków
zewnętrznych a ponad 4 mln będą ze środków własnych. Radny uważa, że należy się wstrzymać
z daną inwestycją i  nie realizować dopóki nie pozyska się środków zewnętrznych, gdyż jest to
utopienie  pieniędzy  w  Ratusz  i  niegospodarność  a  mógłby  być  to  wkład  własny  do  zadań
realizowanych przez Gminę. 
Dariusz Krzemiński – powiedział, że wcześniej, kiedy nie było środków finansowych sam Pan
Radny Kamiński  i  ówczesny Radny Pan Wziątek wciąż powtarzali  wielokrotnie i  uparcie,  żeby
zrobić  remont  Ratusza  i  żeby  przenieść  Urząd  do  Ratusza,  zostało  to  przegłosowane  przez
ówczesną Radę Miejską i  Pan Radny Kamiński  także głosował  za,  a dzisiaj  mówi,  że nie ma
pieniążków. Radny Krzemiński zapytał to co teraz zrobić, zablokować to wszystko? 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że ten temat był szeroko omawiany na wczorajszej Komisji
Budżetu i Finansów i jak Państwo Radni wiedzą, sprawa remontu Ratusza była odkładana, bo
zgodnie  z  oszczędnym  wydatkowaniem  Gmina  starała  się  znaleźć  źródło  finansowania
zewnętrznego.  Kiedy  rozpoczęła  się  kadencja  Pani  Burmistrz  Renaty  Surmy,  Ratusz  nie  był
wpisany do  rejestru  zabytków oprócz  wieży  i  nie  można  było  sięgnąć  po  jakiekolwiek  środki,
później  nastąpił  etap,  kiedy obiekt  ten został  wpisany do rejestru zabytków, jednak możliwości
finansowania do obiektów zabytkowych są tylko i wyłącznie na poprawę istniejącej infrastruktury,
zatem  obejmuje  to  remont  dachu,  wymianę  okien,  elewację  i  wszystko,  co  jest  związane
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z  utrzymaniem substancji,  natomiast  wszelkie  sprawy dotyczące adaptacji  do  użytkowania  nie
podlegają  finansowaniu  zewnętrznemu.  W  związku  z  tym  zarówno  w  czasie  przeszłym  jak
i  w  czasie  przyszłym  jest  domniemanie,  że  nie  będzie  takich  warunków,  aby  można  było
dofinansować to zadanie ze środków zewnętrznych. Zastępca Burmistrza powiedziała, że należy
pamiętać o tym, że przez wiele lat obiekt ten zajmowany był tylko przez Szkołę Muzyczną, był on
ogrzewany i były to ogromne koszty i obiekt ten nie służył większej grupie odbiorców niż Szkoła
Muzyczna. Dodała, że zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej Gmina jest zobligowana do opuszczenia
budynku, który obecnie zajmuje do końca 2019 roku. 
Dariusz  Piotrowski  – zapytał,  czy  pieniądze,  które  są  przeznaczone  na  remont,  są  również
przewidziane na elewację zewnętrzną. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że te pieniądze nie są przewidziane na elewację. 
Skarbnik – powiedziała, że w Ratuszu jest system przeciwpożarowy, na który Gmina pozyskała
pieniądze z Ministerstwa Kultury, aczkolwiek prawda jest taka, że od paru lat nie ma możliwości
pozyskania pieniędzy ze środków unijnych, aby w środku taki budynek jak Ratusz przystosować do
potrzeb  urzędu.  Ponadto  Skarbnik  poinformowała,  że  na  szkoleniu  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  przedstawiono skarbnikom Dolnego Śląska projekt  zmiany ustawy o finansach
publicznych i z tego projektu wynika, że wolne środki nie będzie można przeznaczyć na wydatki
tak,  jak  dotychczas  to  się  działo  w  okolicach  maja  następnego  roku,  po  zamknięciu  roku
poprzedniego i te pieniądze z wolnych środków będzie można przeznaczyć na spłatę długu jaki ma
Gmina. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że remont Ratusza zaczął się za kadencji Pana Krynickiego,
kiedy z fundacji polsko-niemieckiej Gmina otrzymała środki na remont zewnętrzny, czyli elewację
i dach i gdyby nie było pewnych przekrętów i nieprawidłowości przy tym remoncie, była szansa na
pozyskanie  następnych  środków na  remont  Ratusza  wewnątrz.  Następnym  momentem,  kiedy
można było pozyskać środki, to były środki przedakcesyjne. Później w momencie wejścia Polski do
Unii Europejskiej również można było pozyskać duże ilości środków finansowych i ostatni element,
kiedy można było te środki pozyskać, to projekt rewitalizacji, tylko nie dzisiaj, bo od kilku lat na
rewitalizację zaczyna brakować środków finansowych. Radny Kamiński dodał, że dziś jest o wiele
trudniej  pozyskać  środki  finansowe  i  nie  ma  możliwości,  ale  może  czasem  należy  z  jakimś
zadaniem  się  wstrzymać  i  szukać  możliwości  pozyskania  środków finansowych,  ponieważ  te
4 mln. zł są z kredytu.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVIII/386/17
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017

 
 

2/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2017-2027.
Skarbnik  –  poinformowała,  że  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  ostatnio  zmieniana  była  27
września br. i od tego czasu kategorie budżetowe Gminy uległy zmianom. Dochody budżetowe
globalnie  wzrosły  o  515  465  zł,  wydatki  budżetowe  wzrosły  o  901  303  zł,  wynik  budżetu  się
pogorszył i deficyt wzrósł o 385 838 zł, rozchody zmalały o 385 838 zł. Zmian jest dużo i są one
powiązane z budżetem na rok 2018. Najważniejsze w Wieloletniej Prognozie Finansowej w części
wskaźnikowej jest to,  że Gmina nadal spełnia wymogi z art.  242, gdyż wynik operacyjny,  czyli
dochody bieżące minus wydatki bieżące jest liczbą dodatnią oraz spełnia wymogi z art. 243 czyli
wskaźnik  obsługi  długu jest  niższy niż  średnia  szczebla  z  różnicy dochodów bieżących minus
wydatki powiększona o dochody ze sprzedaży.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 29 listopada
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2017-2027. (7 za, przy 1 wstrzymującym
się)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
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Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLVIII/387/17
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka 

na lata 2017-2027
 
 

3/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty
instrumentem  płatniczym  podatków  i  opłat  stanowiących  dochód  budżetu  Gminy  Bystrzyca
Kłodzka.
Skarbnik –  poinformowała,  że od pewnego czasu w Urzędzie Stanu Cywilnego oraz w kasie
Urzędu pojawiły się inne możliwości zapłaty dochodów Gminy niż tylko gotówką czy przelewem.
Są terminale do płacenia kartami kredytowymi  czy debetowymi  a w przyszłości,  jeśli  Radni  to
zaakceptują będzie możliwość płacenia telefonem komórkowym. Jest to unowocześnienie formy
płacenia  podatków  i  wszystkie  gminy  dążą  do  tego.  Gmina  Bystrzyca  Kłodzka  jest  jedną
z pierwszych gmin, które to wdrożyły i z powodzeniem ta forma płatności działa i młodsza część
obywateli Gminy jest bardzo zadowolona z tej formy płacenia. 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 29 listopada
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie dopuszczenia zapłaty
instrumentem  płatniczym  podatków  i  opłat  stanowiących  dochód  budżetu  Gminy  Bystrzyca
Kłodzka. (9 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLVIII/388/17
w sprawie dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat stanowiących

dochód budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka

4/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny projekt  uchwały w sprawie zaliczenia drogi  do
kategorii dróg gminnych (droga Pławnica-Stary Waliszów).
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że w niniejszym projekcie uchwały punkt 1 stanowi, że po
zasięgnięciu opinii Zarządu Powiatu Kłodzkiego, drogę określoną w zał. nr 1 do niniejszej uchwały
zalicza  się  do  kategorii  dróg  gminnych.  Jest  to  droga  na  odcinku  Pławnica-Stary  Waliszów
o  długości  1,748  km  położonym  w  części  działki  w  obrębie  Pławnica  oraz  w  obrębie  Stary
Waliszów w Gminie Bystrzyca Kłodzka. Na dzień dzisiejszy droga wymieniona w uchwale stanowi
drogę wewnętrzną, natomiast jak Państwo Radni wiedzą droga została wyremontowana, następnie
Burmistrz  Bystrzycy  Kłodzkiej  wnioskował  do  Zarządu  Powiatu  Kłodzkiego  o  wydanie  opinii
w  sprawie  zaliczenia  tej  drogi  do  kategorii  dróg  gminnych  i  Zarząd  Powiatu  odpowiedział
pozytywnie. 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 29 listopada
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej  w sprawie zaliczenia drogi do
kategorii dróg gminnych (droga Pławnica-Stary Waliszów). (12 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że tam jest małe natężenie ruchu i należy dokończyć remont
tej drogi, czyli odcinek końcowy w Pławnicy.
Marian Adamów – powiedział, że składa wniosek, żeby na tej drodze dołożyć dwa znaki po jednej
i po drugiej stronie drogi – uwaga na rowery, gdyż wbrew temu, co mówi Radny Kamiński jest to
bardzo dobra droga, bezpieczna, jest nią dojazd do Międzygórza, do Starego Waliszowa i na Marię
Śnieżną i na pewno wiosną i latem mnóstwo ludzi będzie tamtędy jeździć rowerami. Radny dodał
też, że należy tą drogę dokończyć. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że popiera zdanie Pana Radnego Kamińskiego, że końcówkę
drogi należy wyremontować, czyli odcinek przed Pławnicą.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały  
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
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Uchwałę Nr XLVIII/389/17
w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

5/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny projekt uchwały w sprawie wieloletniego planu
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów
i Kanalizacji Sp. z o.o. w Bystrzycy Kłodzkiej.
Zastępca  Burmistrza  –  poprosiła  o  wprowadzenie  autopoprawek.  Pierwsza  jest  to  poprawka
literówki w nazwie niniejszego projektu uchwały,  przez dopisanie „u” i  poprawna nazwa będzie
brzmiała:  w  sprawie  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych
i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Bystrzycy Kłodzkiej.
Następna autopoprawka, to zmiana treści § 2 poprzez wpisanie: uchyla się uchwałę nr XV/127/15
z  dnia  29  września  2015  r.  w  sprawie  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń
wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych  Zakładu  Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.
w Bystrzycy Kłodzkiej w zakresie roku 2018. Będzie to treść § 2, § 2 będzie § 3, a § 3 będzie § 4.
Zastępca  Burmistrza  poinformowała,  że  przedłożony  wieloletni  plan  rozwoju  i  modernizacji
urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych  obejmuje  lata  2018-2021,  natomiast
w  poprzedniej  uchwale  również  obejmowany  był  rok  2018  czyli  było  2016-2018,  zatem  aby
niniejszy wieloletni  plan rozwoju i  modernizacji  ujmował  rok 2018,  żeby nie było kolizji  między
uchwałą, która była poprzednia, dlatego też jest dopisany § 2. Zastępca Burmistrza powiedziała,
że  na  wczorajszej  Komisji  Budżetu  i  Finansów została  wspólnie  wypracowana  autopoprawka
polegająca  na  rozszerzeniu  zadania  czyli  na  tym,  że  uprzednio  było  wykonanie  dokumentacji
budowy kanalizacji sanitarnej w Międzygórzu, natomiast w autopoprawce rozszerza się to zadanie
poprzez:  wykonanie  dokumentacji  i  budowa  kanalizacji  grawitacyjno-tłocznej  w  Międzygórzu
i  Wilkanowie  wraz  ze  skierowaniem  ścieków  z  obu  miejscowości  do  istniejącego  systemu
kanalizacyjnego  w  Bystrzycy  Kłodzkiej.  Dodała,  że  szczegóły  wieloletniego  planu  rozwoju
i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych  przedstawi  Pani  Prezes
Konieczna-Morawa i będzie odpowiadać na pytania Radnych.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 29 listopada
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej  w sprawie wieloletniego planu
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów
i Kanalizacji Sp. z o.o. w Bystrzycy Kłodzkiej z autopoprawkami. (12 za, jednogłośnie)
Marta  Konieczna-Morawa –  poinformowała,  że  rozbudowanie  zadania  dotyczącego  budowy
kanalizacji  w  Międzygórzu  i  w  Wilkanowie  zgodnie  z  przedstawioną  koncepcją  rozbudowy
kanalizacji na tym terenie jest oszacowane na 30 mln. zł i spowoduje wzrost taryfy dla całej grupy
mieszkańców podłączonych do kanalizacji,  w tym mieszkańców Bystrzycy Kłodzkiej, Długopola-
Zdroju  i  Długopola  Dolnego  do  kwoty  ok.  12  zł  za  m3 i  dodatkowo  wzrost  opłat  stałych  dla
odbiorców domowych  na  poziomie  12,25  zł  i  dla  pozostałych  klientów na  poziomie  33  zł  na
miesiąc. Powiedziała, że każda inwestycja wprowadzona ma bezpośredni wpływ na wzrost taryf
i później, gdy będą rozmowy na temat cen, które będą obowiązywały na terenie Gminy Bystrzyca
Kłodzka,  to  Państwo Radni  będą  się  musieli  zastanowić  w jaki  sposób  mieszkańcom pomóc,
ponieważ  koszty będą  bardzo wysokie  i  każda  inwestycja  wykonana  w jakimkolwiek  zakresie
będzie w pewien sposób obciążała odbiorców i mieszkańców Gminy. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawkami.  
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLVIII/390/17
w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Bystrzycy Kłodzkiej

 
6/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały
nr  LXIII/558/14  Rady  Miejskiej  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  z  dnia  23  kwietnia  2014  r.  w  sprawie
świadczeń z pomocy społecznej.
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Zastępca  Burmistrza –  poinformowała,  że  do  chwili  obecnej  cena  jednej  godziny  usług
opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych wynosiła w mieście 11 zł, poza miastem 12
zł. W niniejszej uchwale proponuje się kwotę 16 zł, która wynika z zapytań ofertowych złożonych
do Ośrodka Pomocy Społecznej.  Również do projektu uchwały wprowadzono zapis zwolnienia
z częściowej lub całkowitej odpłatności dla osób, które ukończyły 90 lat a stan ich zdrowia wymaga
usług  opiekuńczych.  Z  przeprowadzonego  rozeznania  wynika,  że  z  tej  formy  pomocy  może
skorzystać  ok.  10  osób.  Zastępca  Burmistrza  poprosiła  o  wprowadzenie  autopoprawki,  która
polegała na tym, żeby w uzasadnieniu, w drugim akapicie w sformułowaniu „W Uchwale” dużą
literę „U” zastąpić małą literą „u”.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
28  listopada  października  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej
w sprawie zmiany uchwały nr LXIII/558/14 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 23 kwietnia
2014 r. w sprawie świadczeń z pomocy społecznej. (10 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że pozytywnym zjawiskiem w tej uchwale jest to, że Ośrodek
Pomocy Społecznej zauważa problem ludzi starszych, w tym przypadku jakby obligatoryjnie po
skończeniu 90 lat, będą mogli oni korzystać z usług opiekuńczych, jeżeli oczywiście będą mieli
trudne warunki materialne.

Przewodniczy  Rady przystąpił  do  przeprowadzenia  głosowania  nad  projektem  uchwały  wraz
z autopoprawką. 
Rada w obecności 13 Radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLVIII/391/17
w sprawie zmiany uchwały nr LXIII/558/14 

Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 23 kwietnia 2014 r. 
w sprawie świadczeń z pomocy społecznej

7/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia
przekształcenia dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły Podstawowej  nr  1 im. gen.  Józefa Bema
w Bystrzycy Kłodzkiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. gen. Józefa Bema w Bystrzycy
Kłodzkiej.
Zastępca Burmistrza – poprosiła o autopoprawkę w przedmiotowej uchwale w § 2, gdzie określa
się obwody Szkoły Podstawowej nr 1 i wymienione są miejscowości i ulice, polegającą na wpisaniu
w  miejsce  nazwy  ulicy  Świerczewskiego  ulicy  Willowej.  Poinformowała,  że  niniejsza  uchwała
stanowi akt założycielski Szkoły Podstawowej nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej.  Zastępca Burmistrza
powiedziała,  że  wcześniej  podejmowane  były  uchwały  deklaratoryjne,  natomiast  zgodnie  ze
zmianami,  jakie  nastąpiły  w  systemie  oświaty,  ustawodawca  zobowiązał  jednostki  samorządu
terytorialnego do podjęcia uchwał w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkół i aby podjąć takie
uchwały  do  30  listopada  2017  r.,  ponieważ  taka  uchwała  będzie  jednocześnie  stanowiła  akt
założycielski danej szkoły. 
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
28  listopada  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  nr  1  im.  gen.
Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. gen. Józefa Bema
w Bystrzycy Kłodzkiej. (13 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że bałagan globalny jest w oświacie, ale to nie jest wina Pani
Kierownik ani Gminy, tylko ustawodawcy, który wprowadził ustawę, która do dnia dzisiejszego jest
całkowicie nieprzygotowana, bo stwierdza się, że z dniem 1 września powstaje ośmioletnia szkoła
podstawowa, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, czyli z datą jakby wsteczną a zgodnie
z interpretacjami prawnymi uchwały nie powinny być podejmowane wstecz. Radny powiedział, że
powinno się przyszłościowo na spokojnie zastanowić nad podziałem obwodów szkolnych, a chodzi
dokładnie o ul. Wojska Polskiego skąd dzieci chodzą do szkoły na Osiedlu Szkolnym nr 2, kiedy
mają  dużo  bliżej  do  szkoły  nr  1.  Radny zapytał,  czy  musi  to  być  opublikowane  w  Dzienniku
Urzędowym. Otrzymał odpowiedź, że nie musi być opublikowane.
Zastępca Burmistrza –  powiedziała,  że  szkoły  działają  na podstawie  ustawy sieciowej,  która
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została podjęta i w tamtej uchwale sieciowej również był zakreślony obwód, miejscowości i ulice.
Zawierała  ona  nazwę  ulicy  Świerczewskiego,  natomiast  dzisiaj  autopoprawką  powinna  być
wpisana  ulica  Willowa  i  w  związku  z  tym  Zastępca  Burmistrza  poprosiła  o  autopoprawkę
w uzasadnieniu przez dopisanie treści: Ponadto w związku ze zmianą nazw ulic w miejsce ulicy
Świerczewskiego uchwałą Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 31 maja 2017 r. wpisuje się
ulicę Willowa. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że to musi być zmiana uchwały.
Kornelia  Wenc-Szumigalska  –  powiedziała,  że  tamta  uchwała  zostanie  zmieniona,  ale
w szczególnym trybie, ponieważ Dolnośląski Kurator Oświaty ma również prawo wyrażenia opinii,
która  jest  wiążąca.  W  następnym  miesiącu  zostaną  podjęte  prace  w  kierunku  zmiany  tamtej
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLVIII/392/17
w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 1 
im. gen. Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. gen. Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej

8/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia
przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 2 im. Obrońców Warszawy
w  Bystrzycy  Kłodzkiej   w   ośmioletnią   Szkołę   Podstawową  nr  2  im.  Obrońców Warszawy
w Bystrzycy Kłodzkiej.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
28  listopada  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  nr  2  im.
Obrońców Warszawy w Bystrzycy Kłodzkiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. Obrońców
Warszawy w Bystrzycy Kłodzkiej z autopoprawką. (9 za, jednogłośnie)
Zastępca  Burmistrza  –  powiedziała,  że  autopoprawka  polega  na  dopisaniu  w  miejsce  ulicy
Leńskiego, ulica Miodowa oraz w uzasadnieniu następującej treści: Ponadto w związku ze zmianą
nazw ulic w miejsce ulicy Leńskiego uchwałą Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 31 maja
2017 r. wpisuje się ulicę Miodowa. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką. 
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLVIII/393/17
w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 2
 im. Obrońców Warszawy w Bystrzycy Kłodzkiej  

w  ośmioletnią Szkołę  Podstawową  nr 2 im. Obrońców Warszawy w Bystrzycy Kłodzkiej

9/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia
przekształcenia Zespołu Szkół w Wilkanowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Wilkanowie.
Zastępca Burmistrza –  omówiła projekt przedmiotowej uchwały. 
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
28  listopada  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Wilkanowie  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową
w Wilkanowie. (9 za, jednogłośnie) 
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Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVIII/394/17
w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Wilkanowie 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Wilkanowie

10/  Przewodniczący  Rady  –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu
korzystania  ze znakowanych narciarskich  tras biegowych znajdujących się  w rejonie Spalonej,
Mostowic i Lasówki  w Górach Bystrzyckich.
Zastępca  Burmistrza –  poprosiła  o  wprowadzenie  autopoprawki  w  załączniku  nr  1  na str.  2
w treści regulaminu pobytu na terenie Ośrodka Narciarstwa Biegowego w Górach Bystrzyckich
w ust.  2,  gdzie napisane jest  – zabronione jest  wchodzenie na narciarskie trasy biegowe pod
wpływem alkoholu lub innych używek – poprzez dopisanie:  oraz spożywanie alkoholu i  innych
używek  na  terenie  tras  narciarskich.  Poprawny  zapis  ust.  2  będzie  brzmiał:  zabronione  jest
wchodzenie  na  narciarskie  trasy  biegowe  pod  wpływem  alkoholu  lub  innych  używek  oraz
spożywanie  alkoholu  i  innych  używek  na  terenie  tras  narciarskich.  Zastępca  Burmistrza
powiedziała, że w związku z rozwojem narciarskich tras biegowych na terenie Gminy Bystrzyca
Kłodzka konieczne jest ustalenie zasad korzystania ze znakowanych narciarskich tras biegowych
znajdujących się w rejonie Spalonej, Mostowic i Lasówki w Górach Bystrzyckich.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
28  listopada  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
regulaminu korzystania ze znakowanych narciarskich tras biegowych znajdujących się w rejonie
Spalonej, Mostowic i Lasówki w Górach Bystrzyckich z autopoprawkami. (11 za, jednogłośnie)
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawkami.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

Uchwałę Nr XLVIII/395/17
w sprawie regulaminu korzystania ze znakowanych narciarskich tras biegowych 
znajdujących się w rejonie Spalonej, Mostowic i Lasówki w Górach Bystrzyckich

11/ Przewodniczący  Rady  –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu
korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej w Starej Bystrzycy.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że regulamin korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej
w Starej Bystrzycy jest w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały i są to regulaminy powszechnie
stosowane w innych miejscach Gminy Bystrzyca Kłodzka, gdzie znajdują się tego typu urządzenia.
Stanowią one o tym w jaki sposób należy się zachowywać, co jest wymagane i w jaki sposób
należy się kontaktować w razie nieprawidłowości.  
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
28  listopada  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej w Starej Bystrzycy. (10 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że trzeba dopisać w § 1 – regulamin stanowi załącznik „nr 1”
do niniejszej uchwały, ponieważ jest napisane załącznik „nr”.
Zastępca Burmistrza – poprosiła  o autopoprawkę polegającą na dopisani numeru załącznika:
załącznik nr 1 i dopisaniu w projekcie uchwały w § 1: załącznik „nr 1”.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką. 
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLVIII/396/17
w sprawie regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej 
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w Starej Bystrzycy

12/  Przewodniczący  Rady  –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu
korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej w Nowym Waliszowie.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
28  listopada  2017  r. zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
regulaminu  korzystania  z  urządzeń  siłowni  zewnętrznej  w  Nowym  Waliszowie.  (10  za,
jednogłośnie)
Zastępca  Burmistrza  –  poprosiła  o  wprowadzenie  autopoprawki  do  § 1,  podobnie  jak
w poprzedniej uchwale, czyli: regulamin stanowi załącznik „nr 1” do niniejszej uchwały, natomiast
sam załącznik onumerować jako załącznik „nr 1”.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:

Uchwałę Nr XLVIII/397/17
w sprawie regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej 

w Nowym Waliszowie

13/ Przewodniczący Rady –  przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie ustanowienia formy
ochrony przyrody – pomnika przyrody (Buk zwyczajny).
Zastępca Burmistrza  – poinformowała, że w niniejszej uchwale ustanawia się pomnik przyrody
drzewa buk zwyczajny o nazwie Buk z Królewskiego Miasta - Bystrzyca Kłodzka, o obwodzie 562
cm, wysokości 26 m, średnicy korony 25 m, rosnący na działce nr 648/36. Jest on w obrębie Stara
Bystrzyca,  stanowiącym  własność  Państwowego  Gospodarstwa  Leśnego  Lasy  Państwowe
Nadleśnictwo Bystrzyca Kłodzka,  w leśnictwie Długopole Dolne.  Ustanowienie przedmiotowego
drzewa pomnikiem przyrody ma na celu ochronę tworów przyrody ożywionej, charakteryzujących
się  wyjątkowymi  walorami  przyrodniczymi  i  krajobrazowymi,  a  także  szczególnymi  cechami
osobniczymi, takimi jak rozmiar i wiek. W projekcie uchwały wprowadza się również zakazy w § 3,
czyli  zakaz  niszczenia,  uszkadzania  lub  przekształcania  obiektu  lub  obszaru,  uszkadzania
i  zanieczyszczania  gleby,  dokonywania  zmian  stosunków wodnych  jeżeli  zmiany  te  nie  służą
ochronie  przyrody  albo  racjonalnej  gospodarce  rolnej,  leśnej,  wodnej  lub  rybackiej.  Zastępca
Burmistrza dodała,  że w myśl ustawy o ochronie przyrody,  formami ochrony przyrody są m.in.
pomniki przyrody i  definiuje się je jako pojedyncze twory przyrody żywej i  nieożywionej lub ich
skupiska  o szczególnej  wartości  przyrodniczej,  naukowej,  kulturowej,  historycznej  lub
krajobrazowej, odznaczające się indywidualnymi cechami, wyróżniającymi je wśród innych tworów,
okazałych  rozmiarów  drzewa,  krzewy  gatunków  rodzimych  lub  obcych,  źródła,  wodospady,
wywierzyska, skałki, jary, głazy narzutowe oraz jaskinie. Drzewo proponowane do objęcia ochroną
prawną, jest obiektem wyróżniającym się wśród otaczającej zieleni, szczególną cechą drzewa jest
okazały obwód pnia wskazujący na sędziwy wiek drzewa.  Projekt  uchwały został   uzgodniony
z  Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska we Wrocławiu.
Władysława  Płoch –  poinformowała,  że  Komisja  Rolnictwa  i  Zagospodarowania  Gminy  na
posiedzeniu w dniu 27 listopada 2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej
w  sprawie  ustanowienia  formy ochrony przyrody –  pomnika  przyrody (Buk  zwyczajny).  (5  za,
jednogłośnie)
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  ta  uchwała  jest  podjęta  na  wniosek  Stowarzyszenia
Przyjaciół  Bystrzycy Kłodzkiej,  którego przewodniczącym jest  Krystian Sęga i  równocześnie to
Stowarzyszenie dało Radnemu wzór  uchwały Rady Miasta i  Gminy Drapno i  w Drapnie Rada
uchwaliła nazwę dąb „Mieczysław”.
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  wypowiedź  Radnego  Kamińskiego  jest  kuriozalna,
ponieważ  Gmina  Bystrzyca  Kłodzka  nie  oczekuje  wzorów  uchwał,  gdyż  takie  uchwały
w przeszłości były wielokrotnie podejmowane. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
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Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:

Uchwałę Nr XLVIII/398/17 
w sprawie ustanowienia 

formy ochrony przyrody – pomnika przyrody 

14/ Przewodniczący Rady –  przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr
XXI/184/16 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 26 lutego 2016 r. w sprawie przystąpienia
do sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla  działek  o nr  ewid.
95/1,  96/1,  96/2,  96/3,  97,  98 oraz  dla  części  działek  o  nr  ewid.  105  i  126  w obrębie  Nowa
Bystrzyca, gmina Bystrzyca Kłodzka.
Zastępca Burmistrza  – poprosiła o wprowadzenie dwóch autopoprawek - pierwsza polega na
zmianie litery w nazwie uchwały w wyrazie „Uchwały”  z dużej litery na małą literę oraz druga
autopoprawka  również  polegająca  na  zmianie  litery  z  dużej  na  małą  w  wyrazie  „Uchwały”
w uzasadnieniu. Następnie omówiła projekt uchwały zwracając uwagę na zmiany a mianowicie
załącznik graficzny nr 1 do uchwały zastępuje się załącznikiem graficznym stanowiącym załącznik
nr 1 do niniejszej uchwały oraz zmienia się część tytułową uchwały i  otrzymuje ona brzmienie:
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
obejmującego  część  obrębu  Nowa  Bystrzyca,  gmina  Bystrzyca  Kłodzka.  Zastępca  Burmistrza
powiedziała,  że  w związku z ustaleniami  Gminnej  Komisji  Urbanistyczno-Architektonicznej  nad
projektem  planu  miejscowego  w  zakresie  skomunikowania  projektowanych  terenów
mieszkaniowych  z  drogą  powiatową,  która  sąsiaduje  od  północy  z  obszarem  objętym
opracowaniem  oraz  mając  na  uwadze  bezpośrednie  sąsiedztwo  istniejącego  budynku
wielorodzinnego  zmniejsza  się  obszar  objęty  opracowaniem  o  część  terenu  przewidzianego
pierwotnie na skomunikowanie projektowanych terenów mieszkaniowych z drogą powiatową, tj.
wyłącza się z opracowania część działki nr 122 dr, część działki nr 105 dr i działkę nr 95/4. Działkę
nr 95/4 wyłącza się z opracowania w związku z wnioskiem mieszkańców budynku wielorodzinnego
nr  11  w  Nowej  Bystrzycy  o  wydzierżawienie  tego  terenu  na  potrzeby  lokalizacji  oczyszczalni
ścieków obsługującej ten budynek.
Władysława  Płoch –  poinformowała,  że  Komisja  Rolnictwa  i  Zagospodarowania  Gminy  na
posiedzeniu w dniu 27 listopada 2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej
w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/184/16 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 26 lutego
2016  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla działek o nr ewid. 95/1, 96/1, 96/2, 96/3, 97, 98 oraz dla części działek o nr
ewid. 105 i 126 w obrębie Nowa Bystrzyca, gmina Bystrzyca Kłodzka. (5 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że zmienia się załącznik graficzny nr 1 oraz zmienia się tytuł
uchwały  z  26  lutego  2016  r.  i  ta  uchwała  będzie  brzmiała  –  w  sprawie  przystąpienia  do
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego część obrębu
Nowa Bystrzyca, gmina Bystrzyca Kłodzka, czyli bez numerów działek.
Dorota Łukasik –  powiedziała,  że takie rozwiązanie jest  prawidłowe i  ma to na celu  uniknąć
w przyszłości nieprawidłowości związanych np. z podziałem działek na mniejsze i uzyskaniu innej
numeracji. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką. 
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:

Uchwałę Nr XLVIII/399/17
w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/184/16 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej 

z dnia 26 lutego 2016 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego dla działek o nr ewid. 95/1, 96/1, 96/2, 96/3, 97, 98 oraz dla części działek
o nr ewid. 105 i 126 w obrębie Nowa Bystrzyca, gmina Bystrzyca Kłodzka.
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Ad. 4.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Bystrzyca Kłodzka za rok
szkolny 2016/2017.
Mieczysław Kamiński –  powiedział,  że chciałby usłyszeć kilka zdań na temat Gimnazjum dla
Dorosłych.
Kornelia Wenc-Szumigalska  – powiedziała, że w roku szkolnym 2016/2017 były trzy oddziały
w  tej  szkole,  jeden  był  w  systemie  dziennym,  dwa  były  w  systemie  zaocznym,  natomiast
w miesiącu maju arkusz organizacyjny został przygotowany tylko dla jednego oddziału, ponieważ
jeden oddział zakończył naukę a w drugim oddziale był jeden uczeń, który przeniósł się do innej
szkoły w związku z tym został jeden oddział – klasy trzecie - który w tym roku kończy edukację, tak
więc  to  gimnazjum  będzie  wygaszone  szybciej  niż  wynika  to  z  ustawy  wdrażającej  prawo
oświatowe.
Mieczysław Kamiński – zapytał o wyniki gimnazjalistów.
Kornelia Wenc-Szumigalska – odpowiedziała, że to jest pytanie do dyrektorów szkół. Jednakże
tendencje są takie, że wynik osiągany przez uczniów Gminy Bystrzyca Kłodzka od lat jest niższy
niż średni wynik w województwie, lecz np. w Gorzanowie wynik był zdecydowanie wyższy  jeżeli
chodzi o część humanistyczną egzaminu, zarówno z języka polskiego jak i z historii oraz z części
matematyczno-przyrodniczej.  Natomiast  w  Gimnazjum w  Wilkanowie  zwykle  wynik  jest  trochę
gorszy niż w miejskim Gimnazjum. Kierownik dodała, że możliwe jest, że to zależy od specyfiki
szkoły  i  środowisk  z  jakich  uczniowie  pochodzą,  ale  ona  nie  prowadzi  większej  analizy  tego
zjawiska, gdyż należy to do kompetencji Dolnośląskiego Kuratora Oświaty i w ramach czynności
nadzorczych, gdyby te wyniki były mocno niepokojące, to na pewno Dolnośląski Kurator Oświaty
interweniowałby w tych szkołach. 
Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że Gmina bezpośrednio  z  własnego budżetu przeznacza
pewne środki finansowe na remont niektórych szkół prowadzonych przez stowarzyszenia i nie ma
tej kwoty w tym wykazie. 
Kornelia  Wenc-Szumigalska  –  powiedziała,  że  są  wpisane  wydatki  budżetowe  za  rok  2016
ogółem,  bez  uwzględnienia  remontów,  czyli  ta  różnica  jest  to  kwota  środków,  które  zostały
przeznaczone na remonty w tych szkołach.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że nie ma tu osobnej pozycji, tylko trzeba odejmować. 
Kornelia Wenc-Szumigalska – powiedziała, że na jakimś etapie musi się kończyć szczegółowość
tego  sprawozdania.  Dodała,  że  jak  co  roku,  opracowując  materiał  dotyczący  przygotowania
jednostek oświaty do nowego roku szkolnego, omawia się szczegółowo jakie zadania remontowo-
inwestycyjne prowadzone są w gminnych szkołach i z jakich środków. Jeżeli będzie taka potrzeba,
to można w tym sprawozdaniu dołożyć rubrykę w przyszłym roku, gdy będzie analizowany rok
szkolny, który trwa obecnie.
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  jeżeli  Gmina  daje  bezpośrednio  środki  finansowe  na
jakiekolwiek zadanie remontowe, to powinno to być wykazane w budżecie.  
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
28 listopada 2017 r. przyjęła  informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzyca
Kłodzka za rok szkolny 2016/2017. (11 za, jednogłośnie)
Przewodniczący Rady w związku z brakiem pytań stwierdził,  że Rada Miejska zapoznała się
z  informacją  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  gminy  Bystrzyca  Kłodzka  za  rok  szkolny
2016/2017. 

Ad. 5.  I  nformacja o realizacji świadczeń socjalnych.  
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
28  listopada  2017  r.  przyjęła  informację  przedstawioną  przez  Kierownika  Ośrodka  Pomocy
Społecznej o realizacji świadczeń socjalnych. (11 za, jednogłośnie)
Mieczysław  Kamiński  –  zapytał  Panią  Kierownik,  jakie  wydatki  tutaj  rosną  w  stosunku  do
pozostałych, bo część idzie z budżetu państwa a część idzie z budżetu Gminy. 
Małgorzata Kuchejda – powiedziała, że tak jak na Komisji Edukacji Kultury i Sportu przedstawiała
informacje  o  wypłaconych  świadczeniach,  tendencja  spadkowa  jest  w  zasiłkach  celowych,
okresowych i stałych, natomiast tendencja wzrostowa jest w środkach finansowych wydawanych
z  budżetu  państwa  na  świadczenia  rodzinne  i  na  świadczenia  wychowawcze.  Tendencja
wzrostowa również jest w Domach Pomocy Społecznej. 
Mieczysław Kamiński – zapytał o wydatki mieszkaniowe.
Małgorzata Kuchejda – odpowiedziała, że jeżeli chodzi o wydatki mieszkaniowe to tendencja jest
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spadkowa,  natomiast  tendencja  wzrostowa  jest  w  dodatkach  energetycznych.  Tendencja
spadkowa jest w pomocy państwa w zakresie dożywiania. W usługach opiekuńczych jest wzrost,
ale on wynika z kwoty wzrostu ceny za usługę. Opłata za Domy Pomocy Społecznej jest to kwota
913 471 zł a w roku poprzednim było 735 000 zł, w rodzinach zastępczych kwota jest na tym
samym  poziomie,  różnica  jest  niewielka.  W  składkach  zdrowotnych  jest  niewielka  tendencja
wzrostowa i wynika ona z tego, że jest więcej osób nieubezpieczonych, ponadto Ośrodek Pomocy
Społecznej  płaci  również  składki  zdrowotne  za  uczestników  Centrum  Integracji  Społecznej.
W  świadczeniach  finansowanych  z  budżetu  państwa  jest  tendencja  spadkowa  w  funduszu
alimentacyjnym z uwagi na nową ustawę, która zobligowała, że jeżeli ktoś przez trzy miesiące nie
płaci,  może być osadzony w zakładzie karnym i  w związku z tym część kobiet  już nie złożyła
wniosku.  Tendencja  spadkowa  jest  po  wprowadzaniu  składek  ZUS,  w  zasiłkach  specjalnych,
w zasiłkach rodzinnych,  w zasiłkach pielęgnacyjnych jest  niewielki  wzrost.  Ogólnie budżet  jaki
został wykonany na 31.10.2017 r. to jest kwota 19 652 007 zł.
Mieczysław Kamiński  – zapytał, czy w Gminie występuje ten problem, że niektóre osoby, które
korzystają z ulgi rodzinnej jeżeli chodzi o podatki, ta ulga rodzinna wlicza się do dochodów i wtedy
nie otrzymują świadczenia wychowawczego na pierwsze dziecko, ponieważ przekraczają dochody.
Powiedział, że ktoś może zrobić korektę zeznania podatkowego, zrezygnować z tej ulgi i wtedy
dostanie 500 zł na to jedno dziecko i zapytał czy to jest prawda. 
Małgorzata  Kuchejda –  powiedziała,  że  o  tych  korektach nie  słyszała,  natomiast  OPS może
pozyskać  wiele  informacji  i  zdarzyły  się  sytuacje,  że  w  2014  r.,  gdy  zmieniła  się  ustawa
o świadczeniach dla opiekunów i osoby, które nabyły wtedy prawo mają ciągłość wypłaty tego
zasiłku bez sprawdzania do czasu, dopóki żyje ta osoba, która tego wymaga. Są takie osoby, które
będąc  na  tych  świadczeniach  np.  wyjechały  za  granicę  na  umowie  o  pracę  i  tam  został
odprowadzony podatek, są osoby, które podjęły umowę o dzieło i został odprowadzony podatek
bądź jakaś składka i te osoby mają do zwrotu całe świadczenie pielęgnacyjne i tracą prawo do
tego zasiłku. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że nie wie, czy można tak robić korekty i wtedy zmniejszają
się dochody i dostają na pierwsze dziecko.  
Małgorzata Kuchejda – powiedziała, że o takiej korekcie nie słyszała.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że jeżeli chodzi o świadczenia pielęgnacyjne to przeczytał, że
OPS ma takie informacje, że jak się np. dowie, że ktoś kupił samochód albo był na wczasach to
natychmiast wstrzymuje wypłatę tego zasiłku. 
Małgorzata Kuchejda – odpowiedziała, że zakup samochodu nie powoduje wstrzymania wypłaty
takiego zasiłku, natomiast uzyskanie jakiegokolwiek dochodu jak najbardziej wstrzymuje wypłatę
takiego świadczenia i utratę jego już na stałe. 
Dariusz Piotrowski – zapytał jaka kwota przeznaczona jest na 2017 rok z 500+ na Bystrzycę.
Małgorzata Kuchejda – odpowiedziała, że jeżeli chodzi o świadczenia wychowawcze, to na dzień
31 października jest wypłaconych 7 863 075 zł. Wszystkie wnioski, które były złożone w okresie
zasiłkowym sierpień  zostały  wypłacone  w wymaganym terminie,  natomiast  nadal  jest  problem
z koordynacją, niektóre wnioski nie są rozpatrzone jeszcze z poprzedniego okresu zasiłkowego. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, czyli że jest problem z Urzędem Marszałkowskim i że rozumie,
że do końca roku będzie ok. 8,5 mln. 
Małgorzata Kuchejda – potwierdziła słowa Radnego Piotrowskiego. 
Przewodniczący Rady w związku z brakiem pytań stwierdził,  że Rada Miejska zapoznała się
z informacją o realizacji świadczeń socjalnych. 

Ad. 8.    Zatwierdzenie protokołu z sesji.   
Przewodniczący Rady zaproponował  przyjęcie  protokołu  z  XLVII  sesji  Rady Miejskiej  odbytej
w dniu 25 października 2017 r. 
Dariusz Piotrowski – zapytał, czy protokół jest poprawiony. Otrzymał odpowiedź twierdzącą. 
W związku z tym, że nie było więcej uwag, Przewodniczący Rady poddał protokół z XLVII sesji
Rady Miejskiej odbytej w dniu 25 października 2017 r. pod głosowanie.

Rada  w  obecności  14  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  14  głosami  za,  jednogłośnie  przyjęła
protokół z XLVII sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 25 października 2017 r.

Ad. 7.  Informacje Burmistrza. 
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-  31.10.2017  r.  odbyło  się  spotkanie  z  Wiceministrem  Spraw  Wewnętrznych  p.  Michałem
Dworczykiem  w  sprawie  możliwości  pozyskania  100%  środków  na  odtworzenie  strzelnicy
w Bystrzycy Kłodzkiej,
-   02.11.2017 r. odbyło się spotkanie z p. Aleksandrem Szwedem w sprawie pomocy w pozyskaniu
środków z NFOŚiGW z Funduszu Spójności w ramach Priorytetu I  Gospodarka wodno-ściekowa
przez Sp. z o.o. ZWiK w Bystrzycy Kłodzkiej na zadanie „Rozwój i  modernizacja infrastruktury
wodno-ściekowej w  Aglomeracji  Bystrzyca  Kłodzka,  2016-2020”  realizowanego  w  ramach
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, 
-   03.11.2017 r. miał miejsce odbiór po remoncie kaplicy cmentarnej w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul.
Okrzei, na którą Gmina Bystrzyca Kłodzka przeznaczyła dotację,
-  06.11.2017 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego w sprawie
kwalifikowalności  środków  dot.  remontu  przedszkola  w  Bystrzycy  Kłodzkiej,  możliwość
prowadzenia przez przedszkole kuchni,
-   07.11.2017 r. odbyło się spotkanie z Zarządem Spółki z o.o. TPWO z Torunia w sprawie zmiany
planu miejscowego w Białej Wodzie i możliwości pozyskania wody ze źródeł termalnych,
-  08.11.2017  r.  była  emisja  reportażu  w  Radiu  Wrocław  dotycząca  naszego  mieszkańca
p. Tadeusza Kłapyty oraz odbyło się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie budowy
sygnalizacji świetlnej w Bystrzycy Kłodzkiej,
-  09.11.2017 r. odbyło się spotkanie z gestorami bazy hotelowej i gastronomicznej z terenu Gminy
Bystrzyca Kłodzka w sprawie oceny sezonu letniego 2017 i przygotowania Gminy do sezonu zima
2017,
-  11.11.2017r. odbyła się msza święta z okazji Narodowego Święta Niepodległości,
-  14.11.2017r. miał miejsce odbiór inwestycji „Budowa wiaty rekreacyjnej w Międzygórzu”,
-  15.11.2017r.  odbyło  się  spotkanie  z  przedstawicielami  Sp.  z  o.o.  Dwór  Elizy  w  sprawie
rekompensaty za zobowiązanie podatkowe,
- 16.11.2017r. odbyło się spotkanie z p. Maciejem Szpotem w sprawie inwestycji hotelowej w Białej
Wodzie,
-  17.11.2017r.  Burmistrz  uczestniczyła w spotkaniu  z  dr  p.  Jackiem Ryńskim  ekspertem  ds.
rynku finansowego i obligacji społecznych w Szklarskiej Porębie w sprawie modelu wdrożenia
obligacji społecznych,
-  20.11.2017r. miał miejsce odbiór po remoncie Oddziału Dziecięcego w Bystrzyckim Centrum
Zdrowia, oraz odbyło się spotkanie z p. Stanisławem Haczkiewiczem, współwłaścicielem Spółki
„Czarna Góra” w sprawie udrożnienia drogi wojewódzkiej w sezonie zimowym,
-  21.11.2017r. została podpisana umowa kredytowa w Kłodzkim Banku Spółdzielczym,
- 22.11.2017r. odbył się event promocyjny w sprawie możliwości uprawiania sportów na terenie
Gminy  Bystrzyca  Kłodzka,  miał  miejsce  odbiór  po  remoncie  ul.  Paderewskiego  w  Bystrzycy
Kłodzkiej, odbyło się zebranie Sołeckie w Gorzanowie dotyczące spraw bieżących miejscowości,
- 30.11.2017r. miało miejsce Spotkanie w Starostwie Powiatowym w Kłodzku w sprawie możliwości
skomunikowania Kłodzka, Bystrzycy Kłodzkiej, Lądka Zdroju i Stronia Śląskiego z Czarną Górą.
Małgorzata  Kuchejda –  powiedziała,  że  razem z  Panią  Burmistrz  uczestniczyła  w  spotkaniu
w Szklarskiej Porębie z Panem dr Jackiem Ryńskim - ekspertem ds. rynku finansowego i obligacji
społecznych. Poinformowała,  że Gmina Bystrzyca Kłodzka wspólnie z Urzędem Wojewódzkim,
Dolnośląskim Urzędem Pracy, Powiatem Kłodzkim, Powiatem Lubańskim, Powiatem Lwóweckim,
Gminą Lubomierz oraz Gminą Siekierczyn pracuje nad modelem wdrażania obligacji społecznej,
ma  to  być  skuteczna  pomoc  dla  osób  bezrobotnych  i  wykluczonych  społecznie.  Kierownik
wyjaśniła, że mechanizm obligacji społecznej jest to innowacyjny instrument finansowania usług
społecznych  oparty  na  formule  –  płatność  za  rezultaty.  Zakłada  on,  że  instytucja  publiczna
odpowiedzialna  za  rozwiązanie  danych  problemów  społecznych  wchodzi  w  porozumienie
z dostawcą usług społecznych np. z organizacją pozarządową lub innym podmiotem prywatnym
i z inwestorem od którego pozyskuje środki na finansowanie danej usługi i jeżeli założone efekty
danej usługi zostaną osiągnięte, wówczas zwraca się inwestorowi tzw. bonus z zyskiem. Gmina
uczestniczy  w tzw.  modelu  stanowiącym część projektu  DOLOS,  który ukierunkowany jest  na
potrzeby osób zamieszkałych w obszarach peryferyjnych, zagrożonych wykluczeniem społecznym,
w tym osób długotrwale bezrobotnych. Gmina Bystrzyca Kłodzka znajdzie się w pilotażu i otrzyma
na to środki z Ministerstwa i będzie to polegało na pracy przez 3 lata z daną osobą nad efektami
i nad zatrudnieniem tej osoby, gdyż tendencja jest taka, aby jak najmniej ludzi korzystało z pomocy
społecznej.  Trwają również prace nad zmianą w ustawach o pomocy społecznej i  w ustawach
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o promocji w zatrudnieni, żeby nie było długotrwałego korzystania z pomocy społecznej.
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  w  informacjach  Burmistrza  jest  punkt  -  spotkanie
z Zarządem Spółki z o.o. TPWO z Torunia w sprawie zmiany  planu miejscowego w Białej Wodzie
i możliwości pozyskania wody ze źródeł termalnych i zapytał, czy Pani Burmistrz coś na ten temat
wie. 
Zastępca  Burmistrza  –  odpowiedziała,  że  Pani  Burmistrz  Surma  opowie  Państwu  Radnym
o szczegółach tego spotkania, ponieważ to ona była na tym spotkaniu.
Dariusz Piotrowski – zapytał o budowę sygnalizacji świetlnej w Bystrzycy Kłodzkiej.
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że w tej sprawie spotkań było bardzo wiele - z Posłami,
Senatorem, przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego,  Zarządami Spółek itd.  i  wolałaby aby
szczegóły omawiała Pani Burmistrz, ponieważ to ona uczestniczyła w tych spotkaniach. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że mieszkańcy Międzygórza pytali go, dlaczego go nie było
na otwarciu wiaty rekreacyjnej, na co Radny odpowiedział im, że nie dostał zaproszenia.  
Przewodniczący Rady – powiedział, że będzie budowana następna wiata w Łomnicy i Pan Radny
Kamiński zostanie zaproszony. 

Ad. 8.  Zapytania Radnych. 
Dariusz Piotrowski – zapytał odnośnie gospodarki niskoemisyjnej w jakim punkcie jest Gmina i jak
jest Urząd przygotowany, bo mieszkańcy pytają i chcieliby składać wnioski.
Zastępca Burmistrza  – powiedziała,  że w budżecie na rok 2018 jest  pozycja zaproponowana
przez Panią Burmistrz, aby z budżetu Gminy wyasygnować pewną kwotę pieniędzy przeznaczoną
na niską emisję. Wyjaśniła, że finansowanie jest z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska
i polega na tym, że Gmina dostaje pożyczkę, którą będzie spłacać za mieszkańca, natomiast do
mieszkańca ma iść dotacja. Część pieniędzy na pierwszy etap jest zabezpieczona w budżecie na
rok 2018 i  jeżeli  Państwo Radni  podejmą uchwałę  budżetową,  to  wtedy Gmina ruszy od razu
z ankietami wśród mieszkańców, oczywiście z pełną informacją kogo dotyczy i jakie są możliwości
finansowania, ponieważ Fundusz regulacje określił dosyć zasadniczo. Jeżeli chodzi o szczegóły
regulaminu,  to  Zastępca  Burmistrza  odesłała  zainteresowane  osoby  do  strony  internetowej
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, gdzie znajduje się szczegółowy regulamin. 
Dariusz Piotrowski – zapytał, który wydział będzie to realizował.
Zastępca  Burmistrza  – odpowiedziała,  że  będzie  to  Wydział  Przedsiębiorczości  i  Rozwoju
Lokalnego. 
Mieczysław Kamiński – zapytał o koncesję na sprzedaż alkoholu dla Delikatesy Centrum na Placu
Wolności, jaka jest sytuacja na dzień dzisiejszy, jakie były wyniki konsultacji i czy Pan już otrzymał
koncesję. 
Sekretarz –  odpowiedział,  że  w  tym  tygodniu,  bodajże  we  wtorek  wpłynął  wniosek  Pana
Kołodziejczyka o wydanie koncesji na sprzedaż alkoholu do lokalu, który znajduje się naprzeciwko
Ratusza. Jedyną sprawą sporną, która wstrzymywała wydanie koncesji była uchwała Wspólnoty i ta
uchwała Wspólnoty jest pozytywna. Wniosek został złożony we wtorek bądź w poniedziałek, czyli 2
dni  temu  i  Sekretarz  powiedział,  że  nie  posiada  informacji  czy  już  jest  fizycznie  koncesja
przyznana. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że z jego nieoficjalnych informacji wynika, że koncesja już jest
opłacona. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że jest to świeża sprawa i tej koncesji jeszcze nie widziała. 
Dariusz Piotrowski – zapytał o miejsca parkingowe przy poczcie, kiedy będzie można dowiedzieć
się jakie zostały podjęte kroki w tym kierunku. 
Sekretarz – odpowiedział, że jeżeli chodzi o miejsce parkingowe przy poczcie, nie jest to zadanie
Samorządu i Samorząd nie będzie się tym zajmował. Poczta dzierżawi budynek od telekomunikacji
i telekomunikacja opalikowała miejsce parkingowe, które znajdowało się po lewej stronie budynku
w kierunku liceum. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że chodzi mu o znak zakazu na drodze, ponieważ jest problem
taki, że osoba, która przyjeżdża np. z pakunkiem 30 kg ma problem, bo jeżeli pojedzie za Urząd
Miasta na parking, to jest ponad 100m, żeby to przenieść. 
Sekretarz – odpowiedział, że budynek poczty ma zaplecze, ma również przejazd wokół budynku
ale  jedna  brama  jest  zamknięta  od  40-stu  lat  i  zarosła  krzakami.  Gmina  to  kosi  i  utrzymuje
porządek, telekomunikacja nic w tej sprawie nie robi a Pan Naczelnik poczty nie podejmuje tematu.
Natomiast  organizacja  ruchu  na  ulicy  Konopnickiej  została  zmieniona,  ponieważ  były  sygnały
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zarówno od Policji  jak i  od kierowców, że tam jest bardzo niebezpiecznie, bo jest przejście dla
pieszych i  jest  szkoła.  Zmiana organizacji  ruchu polega na tym,  że  nie  ma tam teraz  miejsca
postojowego. Sekretarz dodał, że jest problem, ale zostanie on przekazany do właściciela obiektu
czyli  w tym przypadku do Telekomunikacji,  ponieważ Poczta Polska jest  tylko dzierżawcą tego
obiektu.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że tam jest przejście dla pieszych ale tam też auta jeżdżą i nie
rozumie co ma to wspólnego z bezpieczeństwem. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że każdy z obecnych na tej sali zna to miejsce i Pan Radny
Piotrowski również. Po lewej stronie jest poczta po prawej stojące taksówki i  samochody i  gdy
pojawi się trzeci samochód, auto, które wyjeżdża z urzędu to cały ruch jest wstrzymany na czas,
kiedy klient poczty wyniesie swoją paczkę, postoi dwie godziny w kolejce i wróci. 
Dariusz Piotrowski - powiedział, że nie ma tak, że auta stoją po lewej i po prawej stronie i nie
można przejechać. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że Pan taksówkarz wjeżdża między słupki, tam, gdzie nie
powinien stać a przedtem stał na ulicy. Jest plac przy budynku poczty i w interesie poczty jest, żeby
udostępnić ten plac dla osób oddających paczki. 
Sekretarz – powiedział,  że w tym rejonie rodzice odwożą dzieci  do Szkoły Podstawowej  nr  1,
znajduje się tam „wąskie gardło” i też już jest wniosek dyrekcji szkoły, żeby ten dojazd od ulicy
Sienkiewicza w kierunku hali powiatowej zrobić jednokierunkowy z wyjazdem na ulicę Słowackiego.
Sekretarz zaprosił Radnych w tamte okolice ok. godz. 8.00, przed rozpoczęciem lekcji, żeby sami
zobaczyli,  co tam się dzieje. Dodał,  że Pani Zastępca Burmistrza słusznie powiedziała,  że Pan
taksówkarz stał tam od godz. 7.30 do 15.30, teraz zatrzymuje się między słupkami a jest 5 czy 6
miejsc parkingowych dla taksówek na placu parkingowym koło Urzędu, gdzie mogą stać za darmo
i mają tam telefon a ten Pan taksówkarz nigdy tam nie stoi, tylko zajmuje miejsce koło poczty.
A w tym właśnie miejscu mogłaby się zatrzymać osoba, która ma ciężki pakunek do nadania na
poczcie. 
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  z  tego  wygląda,  że  konflikt  między  Urzędem  Gminy
a Panem taryfiarzem spowodował,  że w tej  chwili  jest  zakaz postoju i  zatrzymywania na ulicy
Konopnickiej.  Powiedział,  że  to  był  głupi  pomysł  przeniesienia  postoju  taksówek  z  ulicy
Słowackiego najpierw na ulicę Konopnickiej  a później  na parking przy ulicy Sempołowskiej,  bo
zdaniem Radnego idealnym miejscem na postój taksówek jest ulica Słowackiego a na ulicy koło
poczty nie ma żadnej kolizji ani żadnego problemu, jeżeli 2 czy 3 samochody tam postoją parę
minut i ludzie załatwią swoje sprawy. Dodał, że w sposób logiczny należałoby rozwiązać miejsce
postoju taksówek, bo 4 czy 5 miejsc na parkingu na Sempołowskiej jest zablokowanych bo są znaki
postój  taksówek.  Nawet  sami taksówkarze protestowali  i  buntowali  się,  bo wiadomo,  że trzeba
wjechać  na  parking,  wyjechać,  natomiast  przy  okazji  remontu  ulicy  Słowackiego  można  było
powiększyć zatoczki po prawej stronie dla taksówek.
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  nie  może  być  tak,  że  tu  się  wysuwa  jakieś  hipotezy
jakiegoś konfliktu i że to, co Pan Radny Kamiński mówi to jest kłamstwo. Przeniesienie postoju
taksówek na ulicę Sempołowskiej było konsultowane z wszystkimi taksówkarzami i to nie było tak,
że Gmina sama wyznaczyła miejsce postojowe, tylko była wcześniejsza konsultacja społeczna a tu
teraz  są  zarzuty  i  Pan  Radny  Kamiński  insynuuje  rzeczy,  które  są  nieprawdziwe.  Zastępca
Burmistrza  zwróciła  uwagę  Radnemu  Kamińskiego,  żeby  tak  nie  mówił,  ponieważ  Gmina  ma
pisemne oświadczenia  wszystkich  taksówkarzy,  że wyrażają  zgodę na obecne miejsce postoju
taksówek. Powiedziała, że trzeba się opierać na prawdzie i faktach a nie na hipotezach i snuć
jakieś przypuszczenia. Dodała, że zostały wydane konkretne pieniądze, jest tam telefon, musiały
być spisane pewne porozumienia, żeby telefon ten był w użytku, poza tym te miejsca są bezpłatne
i na to Panowie taksówkarze wyrazili zgodę. Natomiast Państwo Radni wiedzą, że koło poczty jest
niebezpiecznie i to, co Pan Radny Kamiński mówi, że ktoś wchodzi do budynku poczty na kilka
minut to nie jest prawdą, bo musi postać w kolejce, nadać paczkę i to trwa co najmniej godzinę.
Dodała, że jeżeli Państwo Radni uważają, że trzeba coś zmienić, to należy to zmienić, natomiast te
rozwiązania,  które  są  obecnie,  służą  ze  wszystkich  stron  bezpieczeństwu  dla  wszystkich
użytkowników.
Sekretarz – zapytał, czy Pan Kamiński wie ilu jest w Bystrzycy zarejestrowanych Panów, którzy
świadczą usługi przewozowe. 
Mieczysław Kamiński – odpowiedział, że jest pięciu czy sześciu.
Sekretarz – powiedział, że dokładnie jest sześciu i wszyscy byli zaproszeni na spotkanie a przyszło
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trzech zainteresowanych. Te osoby, które oponują w tej chwili nie raczyły przyjść na to spotkanie
a później podnosili straszną awanturę dotyczącą lokalizacji. Na postój taksówek były proponowane
2  czy  3  miejsca  i  sami  Panowie  taksówkarze  zaproponowali  to  miejsce  na  parkingu  przy
Prokuraturze i dokładnie określili to miejsce, które jest w tej chwili oznakowane. Sekretarz dodał, że
będzie wnioskował, żeby zabrać im telefon, ponieważ jest on opłacany a z tego telefonu nikt nie
korzysta.    
Dariusz Krzemiński – powiedział, że skoro tam jest wjazd, to postawić zakaz postoju taksówek, bo
faktycznie  słusznie  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jest  tam  miejsce  zrobione. Natomiast  Pan
taksówkarz stoi tam i blokuje miejsce dla osób, które mogłyby się tam zatrzymać, żeby załatwić
sprawę na poczcie.
Sekretarz –  powiedział,  że  gdy  plac  parkingowy  po  lewej  stronie  poczty  był  nieopalikowany,
proponował  Panu  Naczelnikowi  poczty,  że  Gmina  da  kruszywo  i  w  ramach  robót  publicznych
uzupełni dziury na tym placu. Pan Naczelnik nie podjął tematu i teren został zagrodzony a Pan
taksówkarz może sobie tam stać, gdyż tam zakazu dla niego nie ma. 
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  złoży  wniosek  o  zmianę  miejsca  postoju  taksówek
w  Bystrzycy  Kłodzkiej  z  powrotem  na  ul.  Słowackiego,  gdyż  jego  zdaniem  jest  to  miejsce
optymalne. 
Janusz  Gałan  –  powiedział,  że  pamięta  czasy,  kiedy  postój  taksówek  znajdował  się  koło
Prokuratury i taksówkarzy było wtedy ok. 30 i gdy postój ten przenoszony był na ul. Słowackiego
był wielki szum, żeby tam go nie przenosić, ponieważ taksówkarze tam nie będą mieli klientów.
A postój  taksówek  został  przeniesiony  na  ul.  Słowackiego,  ponieważ  tam  był  ruch  zamknięty.
Następnie przeniesienie postoju na ul. Konopnickiej było z tego względu, że na ul. Słowackiego
został  otworzony  ruch  dla  samochodów.  Natomiast  Radny  uważa,  że  przeniesienie  postoju
taksówek z powrotem na parking przy Prokuraturze jest jak najbardziej wskazane. Dodał, że  koło
poczty jest zrobiony parking i tam można oddać dwa stanowiska pracowników poczty dla klientów
poczty.
Dariusz Krzemiński – powiedział, że ulica Słowackiego jest dwukierunkowa i tam też będzie taki
problem jak koło poczty, bo na tej ulicy jest duże natężenie ruchu, jeżdżą samochody i autobusy.
Jan Krawczyk  – powiedział, że nie powinno tu się decydować w którym miejscu ma być postój
taksówek lecz trzeba by było spotkać się z Panami taksówkarzami i  oni to określą, dopiero po
konsultacji z nimi będzie można podjąć decyzję.
Przewodniczący Rady – powiedział, że konsultacje już były. 
Mieczysław  Kamiński  –  zapytał  kiedy  zostanie  otwarte  przedszkole,  gdyż  widział  plakaty
o naborze do żłobka a te sprawy są ze sobą powiązane. 
Zastępca Burmistrza  – odpowiedziała, że nic nie jest wiadomo o tym, aby były jakieś poślizgi,
wszystko idzie w terminie, zatrudnione są dodatkowe firmy jako podwykonawcy, natomiast Gmina
ze swej strony wypełnia ten plan który jest w założeniu, czyli nabór, żeby spełnić wymogi wniosku.  
Mieczysław Kamiński – powiedział, że na wizji ustalany był termin do końca listopada a dziś jest
już 30 listopada i odbioru nie było i termin realizacji został przekroczony. Następnie Radny zapytał
o żłobek – kiedy będzie nabór i od kiedy ma funkcjonować.
Zastępca Burmistrza –  odpowiedziała, że nabór jest na tej samej zasadzie jak poprzedni nabór
jeżeli chodzi o Bystrzaków i o żłobki, na zasadzie współpracy z Fundacją. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że mieszkańcy Bystrzycy pytają i on jako Radny chciałby im
odpowiedzieć na jakich zasadach będzie nabór do tego żłobka i dlatego pyta.
Przewodniczący  Rady –  odpowiedział,  że  Radni  dostaną  informację  pisemną  na  temat
szczegółów naboru do żłobka.
Jan  Krawczyk  –  powiedział,  że  parę  miesięcy  temu  zgłaszał  sprawę  dymienia  budynku  na
stadionie i teraz jest tam okropnie, bo ten dym przenosi się do budynków przyległych i nie można
rozszczelnić okna, bo ten dym przenosi się do mieszkań. Powiedział, że Pani Burmistrz Renata
Surma mówiła, że będzie rozeznanie jaki rodzaj paliwa tam będzie i miało być to określone. Radny
zasugerował,  żeby  to  było  paliwo  gazowe,  ponieważ  tam  rura  gazowa  przechodzi  obok  tego
budynku.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że w tym temacie Wydział Inwestycji poczynił rozpoznanie
i starania i będzie to ogrzewanie gazowe. Jeżeli chodzi o koszty, to Zastępca Burmistrza zaprosiła
do Wydziału Inwestycji, gdzie w dokumentacji jest to dokładnie określone.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że dziś czy jutro Sejmik Wojewódzki we Wrocławiu podejmuje
uchwałę antysmogową i z informacji, które Radny posiada wynika, że będą ograniczenia z tym, że
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będzie można palić węglem tylko lepszej jakości i będą musiały być lepsze piece, natomiast będzie
zakaz palenia węglem w uzdrowiskach i częściowo we Wrocławiu w niektórych miejscach. Radny
dodał, że temat jest tragiczny w skali Bystrzycy i w całej Polsce. 
Ad. 9.  Informacje Przewodniczącego Rady.  
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  planowany  termin  sesji  jest  to  21  grudnia  2017r.
prawdopodobnie godz. 9.00.
Dariusz Piotrowski – zapytał, czy można zmienić ten termin.
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że nie można, ponieważ termin został już ustalony.
Przewodniczący  Rady –  powiedział,  że  do  biura  Rady  Miejskiej  wpłynęła  następująca
korespondencja: 

 pismo Księdza Proboszcza z Bystrzycy Kłodzkiej z wyrazami podziękowania za dotację
w wysokości 50 000 zł na remont dachu i zmianę pokrycia na kaplicy cmentarnej, 

 Pismo  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  o  oświadczeniach
majątkowych, 

 dwa pisma p. Ilony O. odnośnie użytkowania drogi 63/3,
 UMiG w Bystrzycy Kłodzkiej wystosował pismo do Nadleśnictwa w Bystrzycy Kłodzkiej

o ograniczenie wywózki drewna na drodze 63/3 w okresie, gdy są opady deszczu,
 pismo  od  Wspólnot  Mieszkaniowych  dotyczące  odpadów  komunalnych,  7  grudnia

będzie Komisja Budżetu i Finansów w tej sprawie,
 pismo państwa Roberta i Sylwii J. z propozycją prac odnośnie ul. Modrzewiowej, 
 pismo p. Krzysztofa N. w sprawie umorzenia podatku od nieruchomości,
 pismo Wielobranżowej  Spółdzielni  Socjalnej  Igliczna  w  sprawie  przedłużenia  umowy

dzierżawy na pomieszczenia stołówki w Szkole nr 1,
 pismo Członka Zarządu Województwa Dolnośląskiego odnośnie  ewentualnej  budowy

ronda w Bystrzycy Kłodzkiej,
 wniosek Bystrzyckiego Stowarzyszenia Niepełnosprawnych o wydanie  zezwolenia  na

prowadzenie  placówki  wsparcia  dziennego  w  Klubie  Integracyjnym  „Stacyjka”
w Bystrzycy Kłodzkiej.

Ad. 10.  Sprawy różne i wolne wnioski.
Mieczysław  Kamiński  – powiedział,  że  na  wczorajszej  Komisji  trzeba  było  skserować  dla
Radnych pewien materiał i się okazało, że nie ma tuszu itd. i mieszkańcy musieli sami kserować.
Powiedział,  żeby  więcej  takie  sytuacje  się  nie  powtarzały  i  że  po  to  jest  biuro  Rady,  żeby
skserować materiał, gdy Radny o to prosi.  
Przewodniczący Rady – zapytał, czy do sekretarza sesji wpłynął wniosek.
Leszek Stróż – sekretarz sesji – odpowiedział, że nie wpłynął żaden wniosek. 

Ad. 11.  Zamknięcie obrad.
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  i  braku  uwag  złożonych  na  piśmie  sekretarzowi  –
Przewodniczący Rady podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie obowiązku oraz Radnym za
czynny udział i zamknął obrady czterdziestej ósmej sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Bystrzycy
Kłodzkiej o godz.1300. 
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